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Terugblik op 2020 en 2021 
 
Algemeen 
Ik kijk terug op twee goede jaren als het gaat om het CDA in Landsmeer. Het waren wederom flink 
turbulente tijden waarin onder andere weer een burgemeesterswissel plaatsvond, tot tweemaal toe 
een nieuwe griffier werd beëdigd en er een nieuwe gemeentesecretaris kwam. Er gebeurde veel op 
het gebied van de bestuurlijke toekomst en het is met name financieel steeds ingewikkelder 
geworden om de begroting sluitend te krijgen. Ik begin met een toelichting op dat laatste onderdeel. 
 
Financieel 
Op financieel gebied staat Landsmeer voor steeds grotere uitdagingen. De jaarrekening over 2020 
liet een tekort zien van 1.547.000 euro, wat direct ten laste ging van de algemene reserve. Met name 
de hoge kosten voor jeugdzorg en corona zijn aanleiding geweest voor dit tekort. Daarnaast blijft er 
een disbalans zitten tussen de taken die de gemeente moet uitvoeren en het geld dat vanuit de 
overheid via het Gemeentefonds ter beschikking wordt gesteld. Landsmeer heeft geen groot 
knoppencentrum waaraan te draaien valt op het moment dat het financieel tegenvalt. Er is weinig 
eigen grond meer en aan nieuwe woningbouwprojecten wordt wel gewerkt, maar dat levert 
momenteel nog geen geld op. De raad heeft keer op keer forse discussies gevoerd met het college 
over de te nemen stappen om te komen tot een financieel evenwichtig beleid. De complimenten 
gaan daarbij ook zeker uit naar de portefeuillehouder, dhr. Erik Heinrich, die zich op dat punt zeer 
goed van zijn taak heeft gekweten. Hij heeft er mede voor gezorgd dat er een aantal gemaakte 
fouten uit het verleden zijn hersteld, waardoor de financiële huishouding beter op orde is. Dat laat 
onverlet dat we ook in het jaar 2021 vele discussies hebben gevoerd over aanvullende bezuinigingen 
op de gemeentelijke uitgaven. Het CDA heeft zich daarbij altijd pal gesteld voor het ontzien van de 
zwakkeren in de samenleving en het naar draagkracht verdelen van de lasten.  
Bij de conceptbehandeling van de begroting voor 2022 kwamen onlangs enige geruststellende 
woorden van de portefeuillehouder financiën. Nota bene in de vergadering waarin we zouden gaan 
praten over een extra 420 duizend euro bezuiniging, werd duidelijk dat er door de overheid 
ruimhartiger werd bijgedragen om de coronakosten en jeugdzorgkosten beheersbaar te houden. 
Daarmee sprak de portefeuillehouder de verwachting uit dat de begroting voor 2022 sluitend zou 
kunnen worden gemaakt, zonder de extra bezuiniging van 420 duizend euro en dat er mogelijk ook 
sprake is van een sluitende meerjarenbegroting. Dit laatste is een eis van de provincie.  
 
 
Bestuurlijke toekomst 
Het dossier bestuurlijke toekomst heeft de gemoederen aardig beziggehouden in de afgelopen 22 
maanden. Waterland heeft zoals u weet besloten om zelfstandig te willen blijven. Dus die valt op 
korte termijn af als huwelijkskandidaat. Er lijkt ondertussen in de raad van Oostzaan en Wormerland 
iets meer interesse voor Landsmeer te ontstaan, zei het uiterst schoorvoetend. Het besef begint daar 
ook langzaam door te dringen dat de oriënterende gesprekken die Landsmeer is aangegaan met 
Amsterdam en Purmerend mogelijk kunnen leiden tot een vermindering van keuzemogelijkheden bij 
Oostzaan en Wormerland.  
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Bij de bestuurlijke toekomst van gemeentes gaat het om 4 zaken: 

1. Stemvolume en invloed in de regio 
2. Aantrekkelijkheid als werkgever (ook qua doorgroeimogelijkheden) 
3. Financiële toekomstbestendigheid 
4. In staat zijn om de eigen gemeentelijke taken goed uit te voeren 

 
Wij schieten eigenlijk op alle vier de vlakken tekort. 
 
Zowel Amsterdam als Purmerend staan niet afwijzend tegenover een samenwerking met Landsmeer 
maar zien zichzelf niet als degenen die de eerste stappen op dit gebied gaan zetten.  

Op 2 september 2021 is de commissaris van de Koning, dhr. Arthur van Dijk en de 
gedeputeerde Ilse Zaal op verzoek van de gemeenteraad langsgekomen. Waar aanvankelijk gehoopt 
werd dat zij iets konden betekenen in deze zaak, werd eigenlijk duidelijk dat mede door nieuwe 
wetgeving op dit vlak de invloed van de provincie op gemeentelijke herindelingen uiterst klein is. Zij 
kunnen hooguit helpen om het gesprek op gang te houden, maar niet veel meer dan dat.  
De huidige status is dat er een regionale visie wordt gemaakt met de 8 gemeentes uit Zaanstreek-
Waterland. Die moet dan meer duidelijkheid bieden aan de gemeentes wat de ambities zijn en waar 
men elkaar mogelijk zou kunnen vinden. Naar verwachting wordt de bestuurlijke toekomst wederom 
inzet van de gemeenteraadsverkiezingen in 2022. 
 
Functioneren fractie CDA 
Ik ben in 2020 en 2021 fractievoorzitter, lid van de audit-commissie, lid van de agenda-commissie, lid 
van het presidium en lid van de werkgroep bestuurlijke toekomst geweest. Daarnaast mag ik, bij 
afwezigheid van de burgemeester, of op het moment dat een onderwerp wordt behandeld dat in de 
portefeuille van de burgemeester zit, de raad voorzitten. Kortom, aan vergaderingen geen gebrek. In 
2020 is Pascal Brugmans verhuisd naar Grootebroek. Daarmee kwam een einde aan zijn 
fractieondersteuning voor het CDA in Landsmeer. Er is nu geen fractieondersteuning meer, anders 
dan het maandelijks overleg tussen fractie en bestuur. Dat maakt de bezetting natuurlijk fragiel, 
omdat voorbereidingen van vergaderingen vaak beter gaan als er meerdere perspectieven worden 
besproken. Er is wel gezocht naar nieuwe fractie-ondersteuners, maar tot op heden tevergeefs. Het 
zou zeker wenselijk zijn als in de nieuwe raadsperiode, als dat ons gegeven wordt, er weer fractie-
ondersteuning kan plaatsvinden. 
 
Nieuwe burgemeester 
Op 19 mei is Dennis Straat als interim-burgemeester vervangen door Leon de Lange. Voor Leon is het 
zijn eerste burgemeesterschap. Hij is hiervoor wethouder geweest in Weesp en heeft daar de fusie 
met Amsterdam onder andere meegemaakt. Ik heb Leon leren kennen als een prettige persoon, met 
veel gevoel voor het ‘dorpse’. Wij hebben met de fractie en het bestuur een kennismakingsochtend 
gehad met Leon en ook die verliep naar wens. Leon is een kroonbenoemde burgemeester, wat 
inhoudt dat hij in principe voor een periode van zes jaar burgemeester zal zijn in Landsmeer. Zowel 
bij het afscheid van Dennis Straat als bij de beëdiging van Leon de Lange mocht ik de raad voorzitten. 
Ik heb dat als een eervolle taak ervaren en vond dat een van mijn hoogtepunten in de afgelopen 
periode.  
 
Landelijk CDA versus gemeentelijk CDA 
We zijn allemaal denk ik op de hoogte van de perikelen die spelen en hebben gespeeld binnen de 
CDA partij. Er is veel gedoe geweest en op 11 september was het langverwachte CDA-congres waar  
met name de toekomst van de partij ook op de agenda stond. Ik was daar ter plekke met Gera en via 
internet heeft Gerard het congres ook bijgewoond. Ik vond dat een opbeurende en positieve dag 
waarin ik echt het gevoel had dat er voldoende gesproken is over wat er allemaal is gebeurd. Er is op 
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die dag ook een punt gezet achter alle zaken die niet goed zijn gegaan en er is uitgesproken dat wij zij 
aan zij de toekomst tegemoet gaan. Ik put daar hoop uit.  
 
Gemeenteraadsverkiezingen 2022 
In maart 2022 zijn de gemeenteraadsverkiezingen en komt er een einde aan deze raadsperiode. Veel 
zal afhangen van de inzet van alle CDA-leden in Landsmeer om ook in maart 2022 weer een goed 
resultaat te kunnen behalen. Zo dadelijk praten we over de 14 speerpunten van het CDA waarmee 
we de verkiezingen in zullen gaan. Ik hoop van harte dat ik op uw steun mag rekenen en dat wij met 
een gedragen programma in 2022 zij aan zij gaan voor het voortzetten van deze mooie partij in de 
gemeente Landsmeer, die ons allen zo dierbaar is.  
 
Afrondend 
Ondanks dat het CDA het met maar 1 zetel moet doen in de raad zijn we toch sterk 
vertegenwoordigd en sfeer- en beeldbepalend binnen de raad. We zijn krachtig in de debatten en 
sturend indien nodig. Door een goede onderlinge verstandhouding met alle andere raadsleden 
kunnen we soms hard op de inhoud zijn, maar altijd zacht op de persoon. 
 
Ik zet mij met hart en ziel in voor het CDA en hoop van harte dat het ons gegeven is om dat in de 
komende vier jaar te mogen blijven doen.  
 


